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Gmina Kobierzyce najlepsza 
na Dolnym Śląsku / str. 4
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N A B Ó R  W N I O S K Ó W  E L E K T R O N I C Z N Y
termin składania wniosków: 27 marca – 12 kwietnia 2023 r.

R E K R U TA C J A  D O  Ż ŁO B K Ó W  G M I N N YC H  W  K O B I E R Z YC A C H  I  W  W Y S O K I E J
termin składania wniosków: 11–24 kwietnia 2023 r.

Szczegółowe informacje można uzyskać na stronach internetowych szkół, przedszkoli, żłobków oraz na stronie internetowej gminy (www.ugk.pl), 
a także poprzez kontakt z sekretariatami gminnych placówek oświatowych i Kobierzyckiego Zespołu Żłobków oraz w Referacie Edukacji, Kultury i Sportu 

w Urzędzie Gminy Kobierzyce, tel. 71 36 98 196 lub 71 36 98 197.
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Służy do przyjmowania zgłoszeń i reagowania; pomoc 
w sytuacjach stanowiących zagrożenia dla ludzi, a niewy-
magających zwłoki.

Czynny całą dobę, głównie po godzinach pracy Urzędu Gminy oraz 
w dni wolne, kiedy odpowiedni pracownik gminy nie może sprawy 
załatwić (udzielić pomocy) osobiście.

  Dotyczy w szczególności:
- awarii: wodno-kanalizacyjnych, sieci elektrycznej, telekomunikacyjnej, gazowej, oczyszczalni ścieków i innych; 
- zdarzenia: pożar, wypadek drogowy, katastrofa budowlana, zagrożenie siłami natury tj. wiatr, ulewa, huragan, 
  zanieczyszczenie środowiska itp.;
- zagrożenia: powodziowe, w ruchu po drogach gminnych (śnieg, lód, blokady), materiałami niebezpiecznymi, zamachem bombowym    
 (obiekty użyteczności publicznej, handlowe); biologiczno-chemiczne ludzi i terenu, ujęć wody, itp.
- inne: np. chore, martwe zwierzęta, duże ptaki, bezdomne psy itp.

KO M I S A R I AT  P O L I C J I  W  KO B I E R Z Y C AC H  / ul. Witosa 11, 55-040 Kobierzyce, tel. 47 871 68 40-41

mł. asp. Szymon Młynarczyk

tel. 47 871 68 26
kom. 601 810 541 (w godzinach urzędowania) 
szymon.mlynarczyk@wroclaw.wr.policja.gov.pl

Rejon 1 / Kobierzyce, Pełczyce, Budziszów, Szczepankowice, 
Tyniec nad Ślęzą, Jaszowice, Pustków Wilczkowski, Damiano-
wice, Dobkowice, Rolantowice, Cieszyce, Kuklice, Domasław, 
Księginice, Magnice

sierż. sztab. Sebastian Michalak

tel. 47 871 68 27
kom. 797 306 209 (w godzinach urzędowania) 
sebastian.michalak@wroclaw.wr.policja.gov.pl

Rejon 2 / Bielany Wrocławskie (w obrysie ul. Kłodzka, ul. Wro-
cławska wszystkie nr nieparzyste i nr parzyste 2-26, ul. Kolejowa, 
ul. Błękitna, ul. Słoneczna nr parzyste, ul. Tęczowa nr parzyste, 
ul. Ogrodowa 42-68 oraz nr nieparzyste od ul. Klecińskiej do 
ul. Słonecznej, CH Bielany, CH Auchan, ul. Irysowa), Ślęza, Wysoka

st. sierż. Grzegorz Gregoryczyk

tel. 47 871 68 28
kom. 601 816 329 (w godzinach urzędowania) 
grzegorz.gregoryczyk@wroclaw.wr.policja.gov.pl

Rejon 3 / Tyniec Mały, Małuszów, Nowiny, Biskupice Podgórne, 
Krzyżowice, Wierzbice, Bąki, Owsianka, Pustków Żurawski, Solna, 
Żurawice, Królikowice, Chrzanów, Żerniki Małe, Racławice Wielkie, 
Bielany Wrocławskie (w obrysie ul. Kłodzka 2-18, ul. Wrocławska 
28-60, ul. Ogrodowa 2-40 oraz nr nieparzyste od ul. Słonecznej 
do ul. Świerkowej, ul. Słoneczna 1-11, ul. Tęczowa nr nieparzyste, 
ul. Logistyczna, ul. Pannatoni, ul. Amazon)

Dyżurny Komisariatu 
(całodobowo) 
tel. 47 871 68 40 

Kierownik Referatu Prewencji
asp. sztab. Adrian Ćwiek
tel. 47 871 68 21

D Z I E L N I C O W I

Komendant Komisariatu Policji
podkom. Sławomir Tylicki
tel. 47 871 68 20

W A Ż N E  T E L E F O N Y
Wójt Gminy Ryszard Pacholik 71 36 98 100
Zastępca Wójta Piotr Kopeć 71 36 98 126
Skarbnik Gminy Maria Prodeus 71 36 98 123
Sekretarz Gminy Maria Wilk 71 36 98 127
Sekretariat Anna Muraczewska 71 36 98 125

R A D A  G M I N Y
Przewodniczący Rady Gminy Henryk Łoposzko 607 439 039
Zastępca Przewodniczącego Czesław Stadnik 602 288 462
Biuro Rady Gminy Maria Okraszewska 71 36 98 120

R E F E R AT  O G Ó L N Y  I  S P R AW  O B Y WAT E L S K I C H
Kierownik referatu Marta Stachów 71 36 98 154
Biuro obsługi klienta Anna Janecka

Regina Balicka
Anna Rytarowska

71 36 98 203
71 36 98 130
71 36 98 106

Dodatek węglowy Karolina Skrzyńska
Paulina Tomaszewska

71 36 98 121
71 36 98 173

Dowody osobiste Joanna Wronkowska
Magdalena Sypniewicz-
-Siniuta

71 36 98 104

71 36 98 220
Działalność gospodarcza Agata Krajewska 71 36 98 105

R E F E R AT  F I N A N S O W Y
Wymiar podatków lokalnych 
od osób fizycznych

Magdalena Łabęcka
Anna Szymańska
Edyta Duniec

71 36 98 103
71 36 98 131
71 36 98 132

Wymiar podatków lokalnych 
od osób prawnych Jacek Skrzyniarz 71 36 98 113
Księgowość podatkowa Anna Bojdo 71 36 98 148
Kasa 71 36 98 122
Czynsze, wpłaty Agnieszka Tylecka 71 36 98 141
Egzekucja opłat Marek Kucharczyk 71 36 98 181
Należności z tytułu 
gospodarki odpadami Violetta Kowalska 71 36 98 139

R E F E R AT  I N W E S T YC J I ,  N I E R U C H O M O Ś C I  I  Ś R O D O W I S K A
Kierownik referatu Rafał Krasicki 71 36 98 214
Nadzór inwestorski 
wod.-kan., melioracje Grzegorz Morawski 71 36 98 204
Wodociągi, kan. sanitarna Marta Ława 71 36 98 192
Współfinansowanie sieci
wod.-kan., kan. deszczowa Julia Szajny 71 36 98 227
Inwestycje Dariusz Mirek

Rafał Kołodyński
71 36 98 112
71 36 98 168

Zagospodarowanie 
przestrzenne

Grzegorz Maszka
Iwona Lechowicz
Joanna Szycher

71 36 98 180
71 36 98 108
71 36 98 134

Gospodarka 
niskoemisyjna

Beata Haziak
Anna Peljak-Florczyk

71 36 98 124
71 36 98 160

Gospodarka 
nieruchomościami

Zdzisław Skrzyniarz
Monika Pilichowska

71 36 98 110
71 36 98 136

Ochrona środowiska
i gospodarka odpadami

Elżbieta Nawrocka
Emilia Siedlaczek
Aneta Ciesiołniewicz
Grzegorz Kurek
Małgorzata Kunysz
Joanna Kunert

71 36 98 211
71 36 98 111
71 36 98 133
71 36 98 174
71 36 98 169
71 36 98 205 

R E F E R AT  D R Ó G ,  T R A N S P O R T U  I  M I E N I A  K O M U N A L N E G O
Kierownik referatu Piotr Ligas 71 36 98 191
Inwestycje drogowe,
bieżące utrzymanie dróg

Adam Wielgo
Monika Skórzewska
Dorota Czerkawska

71 36 98 118
71 36 98 177
71 36 98 167

Drogi i organizacja ruchu Joanna Najmrodzka 71 36 98 201
Zajęcie pasa drogowego Alicja Kamińska 71 36 98 153
Drogi i infrastruktura Emilia Zimoch 71 36 98 224
Oświetlenie drogowe Magdalena Kowalska 71 36 98 171
Cmentarze komunalne, 
gosp. mieszkaniowa Rafał Chmielewski 71 36 98 147
Zarząd ekipą porządkową Jarosław Komorowski 71 36 98 107
Kontrola pasów drogowych Michał Mirowski 71 36 98 117
Modernizacja i bieżące 
utrzymanie świetlic Marta Bartoń 71 36 98 222
Świetlice, lokale użytkowe,
tereny rekreacyjne Joanna Żygadło 71 36 98 109
Komunikacja zbiorowa Krzysztof Jarosz 71 36 98 213

R E F E R AT  Ś R O D K Ó W  Z E W N .  I  Z A M Ó W I E Ń  P U B L I C Z N YC H
Kierownik referatu Monika Śliwińska 71 36 98 226
Pozyskiwanie środków
zewnętrznych

Anna Dudarska
Monika Tuleja-Trzósło

71 36 98 155
71 36 98 156

Zamówienia publiczne Sylwester Janaszkiewicz
Paweł Piwowarski
Paulina Kosim
Angelika Pucek

71 36 98 176 
71 36 98 162 
71 36 98 151
71 36 98 161

R E F E R AT  E D U K A C J I ,  K U LT U R Y  I  S P O R T U
Kierownik referatu Anna Wilisowska 71 36 98 196
Oświata publiczna Anna Pietryk

Elżbieta Poprawa
71 36 98 207
71 36 98 197

Oświata niepubliczna Kamila Just 71 36 98 183
Organizacje pozarządowe Edyta Brzezińska 71 36 98 143
Sport Wojciech Duczek 71 36 98 186
Obsługa sołectw Paulina Olejarczyk 71 36 98 129

U R Z Ą D  S TA N U  C Y W I L N E G O
Kierownik USC Joanna Kłodzińska 71 36 98 209
Pomoc administracyjna Barbara Świerczyńska 71 36 98 206

S TA N O W I S K A  S A M O D Z I E L N E
Kadry Lucyna Suchecka

Magdalena Marszałek-
-Wojciechowska

71 36 98 208

71 36 98 218
Promocja gminy Agnieszka Jankowska-Jakus 71 36 98 163
Komunikacja społeczna Gracjana Rutkowska 71 36 98 138
Informatyka Marek Milewski

Paweł Eljasiński
Krzysztof Kozłowski

71 36 98 200 
71 36 98 199
71 36 98 198

Audytor wewnętrzny Paweł Giszko 71 36 98 203
Ewidencja ludności Wiesława Suchecka

Marta Szczygieł
71 36 98 189
71 36 98 221

Sprawy wojskowe i OC Henryk M. Bosiacki 71 36 98 202
G M I N N Y  O Ś R O D E K  P O M O C Y  S P O Ł E C Z N E J 71 36 98 000

U W A G A !
Od 1 lutego 2023 r. zmiana 
sposobu funkcjonowania 
PSZOK oraz BOK ALBY.

Wójt Gminy Kobierzyce informuje, 
iż z dniem 1 lutego 2023 r.

wprowadza się zmiany 
godzin pracy Punktu Selektywnej 

Zbiórki Odpadów Komunalnych
(PSZOK) w Pełczycach, ul. Czysta 

(przy oczyszczalni ścieków)

Obowiązujące godziny pracy punktu:
od wtorku do piątku: 12.00-18.00

w soboty: 9.00-16.00 

Nr kontaktowy do Punktu Selektywnej 
Zbiórki Odpadów Komunalnych,

pełniącego również funkcję 
Biura Obsługi Klienta firmy ALBA:

538 899 670
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fot. Michał Mirowski

fot. Sebastian Szulc

Z nowymi nadziejami w 2023 rok
– Za nami rok 2022, który w Gminie Kobie-
rzyce przyniósł sporo zmian na inwestycyj-
nej mapie. Jak oceniają go Ryszard Pacholik 
i Piotr Kopeć?

Ryszard Pacholik Wójt Gminy Kobierzyce 
– Trudno w sposób jednoznaczny odnieść się 
do tak postawionego pytania, gdyż przy oce-
nie tego, co się wydarzyło, musimy uwzględ-
nić wiele czynników, nie zawsze zależnych 
od nas. Po pierwsze jakoś sobie poradziliśmy 
z zawirowaniami spowodowanymi pande-
mią koronawirusa i jej negatywnym wpły-
wem na nasze życie, nie tylko w sferze inwesty-
cyjnej. Pamiętamy ten okres, gdy utrudnione 
było normalne funkcjonowanie naszego urzę-
du i wielu innych instytucji w gminie. Ograni-
czony kontakt z wykonawcami, przestoje na 
budowach itp. sprawiały olbrzymie trudności 
z realizacją założonych wcześniej planów. 

Drugą sprawą, której nie możemy pominąć, 
jest zbrojna agresja Rosji na Ukrainę i wszyst-
kie wynikające z tego faktu konsekwencje. Po-
magać zaczęliśmy od pierwszych dni wojny, 
znacznie wcześniej niż zobligował nas do tego 
wojewoda. Staraliśmy się nie tylko przyjmo-
wać uchodźców, ale w miarę naszych moż-
liwości zapewnić im jak najlepsze warunki ży-
cia. Gminne miejsca tymczasowego pobytu 
zorganizowaliśmy w wiejskich świetlicach. Do 
szkół i przedszkoli przyjęliśmy ponad 370 dzie-
ci. Kobierzycki Ośrodek Kultury zorganizo-
wał również dla uchodźców zajęcia nauki ję-
zyka polskiego. Wielu z nas przyjęło do swych 
domów potrzebujących, zaangażowało się 
w pomoc charytatywną czy przekazało dary. 
Możemy być dumni, że w konfrontacji z tak 
kryzysową sytuacją potrafiliśmy zdać pod-
stawowy egzamin z człowieczeństwa.

Kolejnym czynnikiem negatywnym była ga-
lopująca inflacja. To ogromne wyzwanie dla 
każdego samorządu. Ceny większości mate-
riałów budowlanych poszybowały w górę. 
Firmy podwyższały kosztorysy, a planowa-
ne w budżecie kwoty przetargów na gminne 
inwestycje okazywały się niewystarczające. 

Wiele czynników złożyło się na to, że mijający 
rok był bardzo trudny. Z drugiej jednak strony 
chcę zaznaczyć, że mimo tak niekorzystnych 
warunków wiele inwestycji udało się nam 
zrealizować. Rozpoczęliśmy również nowe, 
których wykonanie może potrwać następnych 
kilka lat.

Piotr Kopeć Zastępca Wójta Gminy Kobie-
rzyce – Myślę, że po stronie plusów należy 
niewątpliwie zapisać inwestycje w dziedzinie 
związanej z oświatą. Od lat staramy się rozwi-
jać i modernizować nasze gminne placówki 
oświatowe, by dostosowywać je do wciąż 
rosnących potrzeb związanych ze stałym na-
pływem nowych mieszkańców. Często są to 
rodziny z dziećmi w wieku przedszkolnym lub 
szkolnym. Dlatego inwestycje w oświatę są dla 
Gminy Kobierzyce absolutnym priorytetem.

Drugim obszarem aktywności inwestycyjnej 
jest budowa nowych dróg oraz ulepszanie 
i rozbudowa istniejącego układu komunika-
cyjnego. Inwestycją, o którą zawzięcie zabie-
galiśmy od wielu lat, była przebudowa ronda
w miejscowości Magnice. Od początku sta-

liśmy na stanowisku, że tradycyjne skrzyżo-
wanie w tym miejscu się nie sprawdzi, a życie 
pokazało, że mieliśmy rację. Korki i kolejki 
oczekujących samochodów były tak duże, że 
to miejsce okryło się niechlubną sławą w ca-
łym kraju. Na szczęście to już przeszłość, a za-
proponowane rozwiązanie w postaci ronda 
turbinowego w pełni zdaje  egzamin. Przy oka-
zji tej inwestycji zyskały okoliczne miejscowo-
ści, myślę tu o budowie ekranów dźwięko-
chłonnych, nowych rozjazdach, nowej na-
wierzchni dróg itp. Niedawno zakończyła się
również przebudowa odcinka drogowego łą-
czącego Domasław z Tyńcem Małym. Inwe-
stycja była prowadzona przez Starostwo Po-
wiatowe we Wrocławiu, ale gmina dopłaciła 
do niej 2 mln złotych. Całkowity koszt inwe-
stycji to ponad 6,8 mln zł. Z przebudowanego 
odcinka drogi skorzystają nie tylko kierowcy, 
ale także rowerzyści i piesi. W 2023 roku ma-
my także zaplanowane rozpoczęcie kilku ko-
lejnych ważnych inwestycji drogowych takich 
jak choćby przebudowa drogi i budowa ciągu 
pieszo-rowerowego na odcinku Kobierzyce-

-Chrzanów. Trwają prace przy przebudowie 
ulic: Spacerowej i Ogrodowej wraz z budową 
chodników w miejscowości Bąki. Jesteśmy rów-
nież w trakcie wielu prac projektowych jak choć-
by dotyczących ulicy Rekreacyjnej w Ślęzie. 
Wciąż rozbudowujemy infrastrukturę rowero-
wą. Opracowujemy np.: koncepcję przebiegu 
trasy Wysoka – Ślęza oraz Wysoka – Wrocław 
do ronda św. Ojca Pio (to wspólny projekt z mia-
stem Wrocław). W planach także połączenie 
rowerowe Żerniki Małe przez Krzyżowice do 
Małuszowa oraz Żurawice – Pustków Żurawski 
– Solna oraz Domasław – Księginice i Wierzbice 
– Królikowice. Tutaj projektowane trasy rowe-
rowe dodatkowo zwiększą bezpieczeństwo do-
jazdu mieszkańców do stacji kolejowych.

Warto też poświęcić kilka zdań linii kolejo-
wej przebiegającej przez teren naszej gminy. 
Otwarcie tego połączenia było trafionym po-
mysłem, dobrze przyjętym przez mieszkańców, 
którzy coraz chętniej wykorzystują ten środek 
transportu jako sposób na dotarcie do pracy 
czy szkół, tym bardziej, że od stycznia zwięk-
szyła się częstotliwość kursowania pociągów.

Ryszard Pacholik – Mimo trudności, zeszły 
rok możemy podsumować pozytywnie. Do-
ceniono nas w wielu rankingach, w których 
zajęliśmy wysokie miejsca i otrzymaliśmy 
prestiżowe wyróżnienia, takie jak: I miejsce 
w rankingu Serwisu Samorządowego PAP 
‹Gmina dobra do życia› 2022, I miejsce w Ran-
kingu Gmin Dolnego Śląska 2022 w kategorii 
gmin powyżej 20 tysięcy mieszkańców czy 
II miejsce w Rankingu Zrównoważonego Roz-
woju Jednostek Samorządu Terytorialnego 
2022 w kategorii gmina wiejska. Zatem myślę, 
że z optymizmem możemy patrzeć w przy-
szłość. Mamy zaplanowany budżet, ambitne 
plany, część inwestycji jest rozpoczęta i jeśli 
nie nastąpią jakieś nieprzewidziane okolicz-
ności, na które nie będziemy mieli wpływu 
– to pod koniec tego roku, przy kolejnej naszej 
rozmowie powinniśmy mieć powody do za-
dowolenia.

– Dziękuję za rozmowę.
Janusz Kołodziej
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Spotkanie w SPZK
Pierwsze w tym roku spotkanie Stowarzy-
szenia Przedsiębiorców Gminy Kobierzy-
ce odbyło się w Bielanach Wrocławskich 
12 stycznia w klubie Stara Świetlica, przy 
ul. Kłodzkiej 4a. Prezes Wiesław Gaczyński 
przywitał zebranych i przedstawił zapro-
szonych gości, którymi byli: Piotr Kopeć – 
Zastępca Wójta Gminy Kobierzyce i Maria 
Wilk – Sekretarz Gminy. Takie spotkania 
z przedstawicielami władz samorządowych 
naszej gminy, to już długoletnia tradycja 
i zawsze cieszyły się dużym zainteresowa-
niem wśród członków stowarzyszenia. Nie 
inaczej było i tym razem, a zebrani z uwagą 
wysłuchali wystąpień zaproszonych gości. 

Zastępca Wójta, Piotr Kopeć, szeroko i bar-
dzo konkretnie omówił szereg tematów 
interesujących przedstawicieli różnych firm 
i podmiotów gospodarczych działających 
na terenie Gminy Kobierzyce – Uważam, że 
to było udane spotkanie, zresztą nie pierwsze 
tego typu, gdyż już kilkukrotnie miałem przy-
jemność występować w tym gronie i bardzo 
się cieszę, że przyszło dużo osób. Tematyka po-
ruszanych spraw związana była głównie z in-
westycjami gminnymi. Wiele było bardzo me-
rytorycznych pytań związanych z tworzeniem 
nowych miejsc pracy, czy z działaniami wspie-

rającymi mały i średni biznes ze strony władz 
samorządowych. Co szczególnie jest warte 
podkreślenia i bezpośrednio mnie ujęło, to me-
rytoryczny poziom dyskusji, duża życzliwość 
ze strony obecnych osób i fakt, że nie było py-
tań w stylu ‹dlaczego to?›, ‹a dlaczego tamto?›, 
widać było nić porozumienia z przedsiębior-
cami i akceptację naszych działań w przyjętej 
strategii rozwoju Gminy Kobierzyce, po prostu 
po to, by na tym terenie nam wszystkim żyło się 
lepiej. Tego typu spotkania z przedstawicielami 

różnych, często mniejszych grup zawodowych, 
stowarzyszeń, czy organizacji są bardzo po-
trzebne, gdyż służą obu stronom. Nam, przed-
stawicielom władz samorządowych pozwa-
lają na lepsze zrozumienie potrzeb tych ludzi, 
a dla drugiej strony niezwykle ważnym czyn-
nikiem jest zdobycie wiarygodnych informacji 
z pewnego źródła, często dotyczących istot-
nych spraw dla  nich samych, dla regionu i przy-
czyniają się do budowy wzajemnego zaufania. 

Sporo tematów poruszanych w trakcie ze-
brania dotyczyło spraw bieżących, takich jak 
np. podwyżka cen odpadów komunalnych, 
spraw związanych z rozbudową bazy oświa-
towej, czy budową nowych miejsc pracy na 
terenie naszej gminy. Kilka ważnych kwestii 
poruszyła Sekretarz Gminy Kobierzyce Maria 
Wilk – Jest bardzo duże zainteresowanie ze 
strony przedsiębiorców, nie tylko sprawami 
związanymi z ich podstawową działalnością 
zawodową, ale również sprawami istotnymi 
dla wszystkich mieszkańców. Widać, że osoby 
te chcą się angażować w sprawy gminy, bo-
wiem wszystkie elementy naszej działalności 
mają wpływ na działanie małych i średnich 
przedsiębiorstw, a właśnie z takimi ludźmi się 
dzisiaj spotkaliśmy. Interesują ich inwestycje 
drogowe, tak istotnie do przemieszczania się 
w zakresie własnej działalności, ale też inwe-
stycje związane z rozwojem linii kolejowej na 
naszym terenie, w coraz większym stopniu wy-
korzystywanej jako środek transportu do miejsc 
zatrudnienia. Dużo pytań było związanych 
z rozbudową gminnych szkół i przedszkoli, bo-
wiem przecież do nich uczęszczają w większości 
ich własne dzieci, bądź dzieci ich pracowników. 
To wszystko świadczy o tym, że warto poru-
szać różne tematy na tego typu spotkaniach 

i bardzo się cieszę, że zostałam dziś zaproszona 
i mogłam uczestniczyć w tej naprawdę meryto-
rycznej dyskusji z kompetentnymi ludźmi, któ-
rym jak się okazuje podobnie zależy – jak i nam, 
samorządowcom, na rozwoju naszej gminy.

Zadowolenia z przebiegu spotkania nie ukry-
wali przedstawiciele przedsiębiorców, którzy 
już w kuluarowych rozmowach wymieniali 
poglądy. Prezes Wiesław Gaczyński miał po-
wody do zadowolenia – Poziom spotkania 
oceniam bardzo wysoko, zaproszeni goście byli 
bardzo kompetentni i rzeczowi, a przekroczony 
znacznie czas przewidziany pierwotnie na to 
spotkanie świadczy o dużym zainteresowaniu 
poruszanymi tematami. Nasze stowarzyszenie 
po ciężkim okresie związanym z pandemią, 
brakiem możliwości comiesięcznych spotkań, 
trudne chwile ma już chyba za sobą. Zamie-
rzamy nadal prowadzić naszą działalność sta-
tutową, współpracować z różnymi podmio-
tami w gminie, powiecie, czy województwie. 
Jesteśmy otwarci na nowych ludzi, szczegól-
nie młodszych, aktywnych przedsiębiorców, 
którzy wnieśliby powiew świeżości, tak bar-
dzo potrzebny w różnego rodzaju gremiach. 
Zapraszamy w nasze szeregi ludzi ambitnych 
i z głową pełną pomysłów. Mamy wiele do 
zaoferowania w sferze aktywnego stylu życia 
(tenis stołowy, bilard, brydż, szachy), organi-
zujemy spotkania towarzyskie, czy spotkania 
z ciekawymi ludźmi. Serdecznie zapraszam.

Członkowie Stowarzyszenia Przedsiębior-
ców Gminy Kobierzyce spotykają się w każ-
dy drugi czwartek miesiąca w swojej sie-
dzibie w klubie Stara Świetlica w Bielanach 
Wrocławskich przy ul. Kłodzkiej 4a.

Janusz Kołodziej

Ranking Gmin Województwa 
Dolnośląskiego 2022

Gmina Kobierzyce zajęła pierwsze miejsce 
w Rankingu Gmin Województwa Dolnoślą-
skiego w kategorii powyżej 20 tys. miesz-
kańców. Ranking został przygotowany 
przez Fundację Rozwoju Demokracji Lokal-
nej we współpracy z Urzędem Statystycz-
nym we Wrocławiu.

W tym rankingu o wynikach nie decyduje 
kapituła, tutaj ocenianych jest 16 wskaźników 
ekonomicznych podzielonych na 3 strefy: go-
spodarczą, społeczną, środowiskową i prze-
strzenną. W zestawieniu znalazły się wszy-
stkie gminy Dolnego Śląska, oprócz miast 
na prawach powiatu. Konkurowały ze sobą
w dwóch kategoriach: do i powyżej 20 tys.
mieszkańców. W kategorii powyżej 20 tys.
mieszkańców Gmina Kobierzyce drugi raz 
z rzędu zajęła pierwsze miejsce. 

– Każdy konkurs i każda nagroda cieszy. To 
jest tak naprawdę praca nie jednego roku, nie 
jednego człowieka, ale grupy ludzi i całego spo-
łeczeństwa naszej gminy, za co serdecznie dzię-

kuję mieszkańcom. Bez nich, bez ich wsparcia 
i akceptacji nie byłoby tego, co dzieje się obecnie 
w Kobierzycach – komentuje Piotr Kopeć Za-
stępca Wójta Gminy Kobierzyce. – Oczywiście 
mam świadomość tego, że ranking może pod-
legać ocenie i ktoś mógłby powiedzieć, że gdy-
by brane pod uwagę były inne kryteria, zwy-
ciężyłaby inna gmina. Prawda jest taka, że od 
wielu lat znajdujemy się w czołówce rankingów 
i nie ustajemy w naszej ciężkiej pracy. Będziemy 
wykonywać ją cały czas, ‹nie obrastamy w pió-
ra› z powodu otrzymania tej nagrody. Ona nas 
tylko zmobilizowała i pokazuje, że trzeba nadal 
ciężko pracować dla naszych mieszkańców. 

Celem rankingu jest wyłonienie i promocja 
jednostek samorządowych wyróżniających 
się pod względem rozwoju społeczno-go-
spodarczego na tle regionu. Uroczyste wrę-
czenie nagród odbyło się 6 grudnia (piątek) 
w Sali Sejmikowej Dolnośląskiego Urzędu 
Wojewódzkiego. 

Gracjana Rutkowska
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Droga Domasław - Tyniec Mały oficjalnie otwarta

Zakończyła się rozbudowa drogi powia-
towej nr 1971 D na odcinku od Domasła-
wia do Tyńca Małego. 

Z obrad Rady Gminy 
Kobierzyce

29 grudnia oraz 11 stycznia br. odbyły się 
obrady radnych Gminy Kobierzyce. Sesja 
XLIV poświęcona była przedstawieniu pla-
nu pracy Rady w 2023 r. Ponadto zostało 
podjętych 7 uchwał, które wiążą się ze 
sprawami codziennego funkcjonowania 
gminy i jej mieszkańców. Dotyczyły m.in.: 
zmiany budżetu Gminy Kobierzyce na 2023 
rok; Wieloletniej Prognozy Finansowej Gmi-
ny Kobierzyce; Gminnej Strategii Rozwią-
zywania Problemów Społecznych na lata 
2021-2030; porozumienia z Województwem 
Dolnośląskim w ramach rozwoju kolejowe-
go publicznego transportu zbiorowego. 

Styczniowe posiedzenie było jednym z naj-
ważniejszych w roku. W trakcie XLV Sesji zo-

Trwające blisko rok prace obejmowały m.in.: 
budowę drogi dla pieszych i rowerów, bu-
dowę zatok autobusowych, chodników, bu-

Usuwanie azbestu
Ponad 50 ton azbestu mniej! Rok 2022 był 
rekordowy pod względem usuwania rako-
twórczego eternitu w Gminie Kobierzyce. 
Od początku funkcjonowania programu 
zlikwidowano blisko 440 ton azbestu. 

Darmowy demontaż, wywóz i utylizacja. Taką 
pomoc w likwidacji szkodliwego azbestu ofe-
ruje dla swoich mieszkańców Gmina Kobie-
rzyce. Wystarczy wypełnić wniosek i umówić 
termin wywozu zgodnie z harmonogramem.

– 12 lat temu ruszył ‹Program usuwania wy-
robów zawierających azbest› z terenu Gminy 
Kobierzyce. W momencie, w którym zaczynali-
śmy, na naszym terenie znajdowało się ponad 
tysiąc ton eternitu. Do tej pory udało się zlikwi-
dować około 40% tego, co było – mówi Piotr 
Kopeć Zastępca Wójta Gminy Kobierzyce. 

Usuwanie azbestu finansowane jest ze środ-
ków własnych Gminy Kobierzyce. W roku 2023 
przeznaczono na ten cel 80 tys. zł, co pozwoli 
usunąć około 53 ton eternitu. 

– Azbest nie jest obojętny dla zdrowia. Aby się 
go pozbyć, trzeba skorzystać z usług specjali-
stów, a rakotwórczy eternit należy utylizować 
zgodnie z przepisami – podkreśla Beata Ha-
ziak z Referatu Inwestycji Nieruchomości 
i Środowiska UGK Kobierzyce.

Azbest zgodnie z prawem powinien zniknąć 
z Polski do końca 2032 roku. O wsparcie przy 
utylizacji eternitu mogą się ubiegać właści-
ciele lub współwłaściciele budynków miesz-
kalnych z terenu Gminy Kobierzyce. Wnioski 
można składać przez cały rok.

Gracjana Rutkowska

stał uchwalony budżet Gminy Kobierzyce na 
2023 r. Przedstawia się on następująco w tym 
roku: dochody budżetu na rok 2023 wynoszą 
w łącznej kwocie 286 058 295,31 zł, a wydatki 
368 656 234,45 zł. W trakcie obrad podjęto 
również uchwałę dotyczacą pokrycia części 
kosztów gospodarowania odpadami komu-
nalnymi z dochodów własnych niepocho-
dzących z pobranej opłaty za gospoda-
rowanie odpadami komunalnymi, a także 
uchwały związane z miejscowym planem 
zagospodarowania przestrzennego. 

Plany posiedzeń oraz wszystkie podjęte 
uchwały znajdują się na stronie interneto-
wej Gminy Kobierzyce: www.ugk.pl.

Maria Okraszewska

dowę i przebudowę zjazdów, przebudowę  
rowów przydrożnych, poboczy, budowę ka-
nalizacji deszczowej, oznakowanie poziome 
i pionowe, montaż elementów bezpieczeń-
stwa ruchu drogowego i nasadzenia. Wartość 
modernizacji to koszt 6,8 mln zł. Inwestycja 
była współfinansowana z budżetu Gminy Ko-
bierzyce w wysokości 2 mln złotych.

– Droga łącząca Domasław z Tyńcem Małym 
to jedna z bardziej ruchliwych dróg na terenie 
naszej gminy. Łącznik wymagał kapitalnego 
remontu. Teraz skorzystają na nim nie tylko 
kierowcy, ale także piesi i rowerzyści. Gmina 
dofinansowała przebudowę w wysokości 30% 
wartości całej inwestycji. Wyremontowany od-

cinek jest w zarządzie Powiatu Wrocławskiego, 
ale leży na terenie naszej gminy, dlatego też 
zależało nam na jego modernizacji – mówi 
Ryszard Pacholik, Wójt Gminy Kobierzyce.

W oficjalnym otwarciu, które odbyło się 27 sty-
cznia 2023 r., uczestniczyli m.in.: Starosta Po-
wiatu Wrocławskiego – Roman Potocki, Wójt
Gminy Kobierzyce – Ryszard Pacholik, Zastęp-
ca Wójta Gminy Kobierzyce – Piotr Kopeć, 
radni z Powiatu Wrocławskiego i Gminy Ko-
bierzyce, ks. Ireneusz Alczyk – proboszcz pa-
rafii Tyniec Mały, ks. Artur Miazga – proboszcz 
parafii Domasław oraz Janusz Gargała – soł-
tys wsi Tyniec Mały.
Agnieszka Jankowska-Jakus / fot. M. Mirowski
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Inwestycje oświatowe

Rekordowy program inwestycji oświato-
wych w Gminie Kobierzyce. W ciągu trzech 
lat na remonty i rozbudowę szkół i przed-
szkoli przeznaczono blisko 92 miliony zło-
tych, w planach do wydania jest kolejnych 
kilkadziesiąt milionów. 

Szkoła w Pustkowie Żurawskim to typowa 
tysiąclatka. 10 lat temu dobudowano do niej 
część przedszkolną, a już niedługo rozpocznie 
się rozbudowa obiektu. Uczniowie zyskają 
większą przestrzeń, nowe sale lekcyjne i no-
woczesną salę gimnastyczną. Dotychczaso-
wy budynek szkolny będzie gruntownie wy-
remontowany, a dla najmłodszych powstanie 
plac zabaw. 

– Na tę chwilę czekali wszyscy, mieszkańcy 
naszej miejscowości oraz okolic, pracownicy, 
a przede wszystkim uczniowie. Nowa część 
bardzo ułatwi organizację pracy naszej pla-
cówki i w znaczącym stopniu poprawi warunki 
do nauki i rozwoju naszych uczniów – mówi 
Zuzanna Moskal, dyrektor ZSP w Pustkowie 
Żurawskim.

W połowie zeszłego roku rozpoczął się także 
remont szkoły w Pustkowie Wilczkowskim. 

Pierwszy etap prac czyli termomodernizacja, 
jest już na ukończeniu. 

– Szkoła jest już ocieplona i otynkowana, pięk-
nie prezentuje się od strony drogi krajowej 
nr 8, nowe okna to nie tylko zabieg wpływa-
jący na estetykę, ale przede wszystkim dający 
komfort przebywania w budynku, gdyż wraz 
z nastaniem chłodów zrobiło się ciepło i miło 
we wszystkich pomieszczeniach. Wpływa to 
także na znaczne obniżenie kosztów ogrzewa-
nia – podkreśla Beata Kuźmicz, dyrektor SP 
w Pustkowie Wilczkowskim.

Rok temu zakończyła się rozbudowa szkoły 
w Bielanach Wrocławskich. Nowy, czterokon-
dygnacyjny budynek mieści 27 klas, dwie sale 
sportowe, bibliotekę i kuchnię. Koszt inwe-
stycji to blisko 41 mln złotych. 

– Jedną z trudniejszych logistycznie inwestycji 
oświatowych był kolejny etap kapitalnego re-
montu szkoły w Kobierzycach. Zadanie wykony-
wane było częściowo w trakcie zajęć szkolnych. 
Główne prace wewnątrz budynku prowadzone 
były w trakcie wakacji. Zaczęliśmy przygotowa-
nia do budowy azylu, czyli bezpiecznej ścieżki 
dla pieszych. W ramach inwestycji planujemy 

również nową aranżację zieleni, miejsce rekrea-
cji dla uczniów i dodatkowy parking – mówi 
Piotr Kopeć, Zastępca Wójta Gminy Kobierzyce. 

Największą obecnie realizowaną inwestycją 
oświatową na terenie Gminy Kobierzyce jest 
rozbudowa szkoły w Wysokiej. Miejscowość 
graniczy bezpośrednio z Wrocławiem, miesz-
kają tu głównie młode rodziny z dziećmi.

Oddanie w roku szkolnym 2023/2024 nowe-
go skrzydła szkoły w Zespole Szkolno-Przed-
szkolnym w Wysokiej to spełnienie marzeń 
i oczekiwań całej społeczności szkolnej. Przed-
szkole Samorządowe, będące w strukturze 
organizacyjnej zespołu, będzie miało swoją 
salę do gimnastyki korekcyjnej i zajęć umu-
zykalniających. Obecnie zajęcia te odbywa-
ją się na korytarzu w części przedszkolnej. 
W przedszkolu ulegnie również zwiększeniu 
dostępność gabinetów dla psychologa, peda-
goga, logopedy i pedagoga specjalnego, co 
przełoży się na większą ilość specjalistycznych 
zajęć z zakresu pomocy psychologiczno-pe-
dagogicznej. W Szkole Podstawowej w syste-
mie dwuzmianowym uczy się obecnie 957 
uczniów. Oddane skrzydło dla podstawówki 

pozwoli na inną organizację funkcjonowania 
całej szkoły. W nowym bloku będą się uczy-
ły dzieci z edukacji wczesnoszkolnej. Łączna 
ilość miejsc dla uczniów to 350. Oprócz klas 
będzie w nim gabinet wicedyrektora, sekre-
tariat, sala gimnastyczna, specjalistyczne 
gabinety psychologa, logopedy i pedagoga 
oraz niezbędne pomieszczenia administra-
cyjno-obsługowe. Powyższe rozwiązanie 
pozwoli na naukę w systemie jednozmia-
nowym lub w bardzo niewielkim zakresie 
drugą zmianę spowoduje w edukacji wcze-
snoszkolnej. Organizacja będzie uzależnio-
na od ilości uczniów zapisanych w czasie 
rekrutacji na nowy rok szkolny. Zwiększy się 
też dostępność miejsc w świetlicy szkolnej. 
W klasach IV-VIII nie będzie nauki na dwie 
zmiany. Kolejne nowości to:
– w kl. I-III zajęcia z wychowania fizycznego 
będą odbywały się w sali gimnastycznej, a nie 
na korytarzach szkolnych;
– świetlica szkolna będzie miała swoje miej-
sce w klasach, a nie w boksach na korytarzach;
– w klasach IV-VIII zostanie reaktywowany 
system gabinetowo-przedmiotowy;
– rozszerzy się oferta dodatkowych zajęć po-
zalekcyjnych dla uczniów;
– rozważymy podział na grupy językowe uza-
leżniony od kompetencji uczniów z zakresu 
języka angielskiego;
– wróci do swojej pierwotnej funkcji aula 
szkolna i mała sala gimnastyczna w szkole;
– szafki na ubrania uczniów będą na parterze 
budynku, a nie na korytarzach i w salach lek-
cyjnych.

– Nowy blok szkoły poprawi komfort nauki  
uczniom, pracy wszystkim nauczycielom i pra-
cownikom niepedagogicznym ZSP. Zarządza-
nie całym obiektem będzie łatwiejsze i otworzy 
wiele możliwości na podejmowanie różnorod-
nych inicjatyw na rzecz społeczności szkolnej 
i lokalnej – dodaje Halina Frodyma, dyrektor 
ZSP w Wysokiej.

– Najbliższe plany to rozbudowa szkoły w Tyń-
cu Małym. Gmina uzyskała już pozwolenie ZSP w Kobierzycach

Szkoła w Tyńcu Małym
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na budowę. Trwają procedury przetargowe. 
Gmina Kobierzyce wciąż bardzo dynamicznie 
się rozwija, w ciągu kilku lat gwałtownie wzrosła 
liczba mieszkańców, jest nas już ponad 21 
tysięcy. Robimy wszystko, by jak najlepiej od-
powiadać na wynikające z tego potrzeby, two-
rząc jednocześnie jedną z najnowocześniej-
szych w regionie baz edukacyjnych – podkreśla 
Ryszard Pacholik, Wójt Gminy Kobierzyce.

– Dostępność instytucjonalnej opieki nad dzieć-
mi to jedno z zadań samorządu. Dla nas to za-
danie priorytetowe. Od lat tworzymy warunki 
sprzyjające powstawaniu nowych miejsc opieki 
przedszkolnej. Ostatnio w Biskupicach Podgór-
nych działalność rozpoczęło przedszkole ‹Ul›. To 
pierwsza na mapie gminy publiczna placówka 
prowadzona przez organ inny niż jednostka 
samorządu terytorialnego. Operatorem pla-

ZSP w Wysokiej

Wizualizacja ZSP w Pustkowie Żurawskim

Wizualizacja ZSP w Pustkowie Żurawskim Szkoła w Pustkowie Wilczkowskim

cówki jest LG Energy Solution Wrocław, ale 
przedszkole jest dostępne dla wszystkich dzieci 
z terenu Gminy Kobierzyce – mówi Maria Wilk, 
Sekretarz Gminy Kobierzyce. 

Przedszkole Ul dysponuje 12 salami zajęcio-
wymi z łazienkami, salą do integracji senso-
rycznej, gabinetem terapii, aulą z magicznym 
dywanem, ogrodem z placem zabaw oraz 
zapleczem kuchennym.

Aktualnie na terenie Gminy Kobierzyce działa 
7 publicznych przedszkoli i punktów przed-
szkolnych oraz 2 żłobki. Trwają prace pro-
jektowe kolejnej placówki w Domasławiu. 
Dodatkowo każda szkoła posiada oddziały 
przedszkolne czyli tzw. zerówki. W gminie znaj-
duje się również 13 placówek niepublicznych.

Gracjana Rutkowska / fot. M. Mirowski, S. Szulc

ZSP w Bielanach Wrocławskich
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Program PONE 
w Kobierzycach

Rekordowe zainteresowanie pompami cie-
pła w gminnym Programie Ograniczenia 
Niskiej Emisji (PONE) w Kobierzycach. Ze 
wszystkich zrealizowanych w 2022 roku 
dotacji na wymianę pieców, aż 64% doty-
czyło pomp ciepła.

Program PONE działa w Gminie Kobierzyce 
od 2017 roku. W ciągu pięciu lat udało się 
dzięki niemu zlikwidować 816 kopciuchów. 
Do wymiany wciąż pozostaje ponad 2530 
pieców, które nie spełniają wymogów usta-
wy antysmogowej.

– Mamy świadomość, że jedną z barier po-
wstrzymującą przed wymianą ‹kopciucha› jest 
koszt nowego urządzenia. W Gminie Kobierzy-
ce wspieramy mieszkańców oferując program 
dofinansowania do wymiany nieekologicznych 
pieców. Dotacja na taką wymianę to nawet 
kilkanaście tysięcy złotych, a według ekspertów 
likwidacja starych pieców oznaczałaby koniec 
problemu ze smogiem – mówi Piotr Kopeć 
Zastępca Wójta Gminy Kobierzyce. 

Od początku funkcjonowania w gminie pro-
gramu PONE (2017) kwota dofinansowania 
wyniosła ponad 6 650 000 złotych. W samym 
2022 roku podpisano 167 umów, z czego 98 
dotyczyło pomp ciepła, a kwota dopłaty wy-
niosła 1,9 mln zł. 

– Maksymalna kwota dofinansowania to 50% 
kosztów kwalifikowanych. Co ważne, dofinan-
sowanie przysługuje dopiero od momentu 
podpisania umowy. Trzeba to zrobić przed roz-
poczęciem jakichkolwiek prac czy zakupów 

– mówi Beata Haziak z Referatu Inwestycji 
Nieruchomości i Środowiska UGK Kobierzyce. 

Dzięki gminnemu programowi PONE wymie-
niając stary piec na pompę ciepła typu po-
wietrze-woda, można otrzymać do 17 tysięcy 
złotych dotacji. Kwota dofinansowania dla 
pozostałych niskoemisyjnych źródeł, takich 
jak np.: ogrzewanie gazowe, elektryczne, ko-
tły na biomasę, to 12 tysięcy złotych. Dodat-
kowo PONE można łączyć z programem Czy-
ste Powietrze oraz skorzystać z ulgi termomo-
dernizacyjnej w rozliczeniu PIT. 

O dopłatę do wymiany pieca mogą ubiegać 
się właściciele lub współwłaściciele jednoro-
dzinnych budynków mieszkalnych lub wy-
dzielonych w budynkach jednorodzinnych 
lokali mieszkalnych z wyodrębnioną księgą 
wieczystą oraz wspólnoty mieszkaniowe. 
Wnioski można składać przez cały rok.  

Gracjana Rutkowska

DLACZEGO PODWYŻSZAMY OPŁAT Y ZA ŚMIECI?
• Odbiór i utylizacja odpadów to ustawowy obowiązek każdej gminy. Rocznie w Gmi-

nie Kobierzyce wytwarza się aż 11 tysięcy ton śmieci!

• Od początku funkcjonowania systemu, w Gminie Kobierzyce przetargi wygrywały
różne firmy: VEOLIA, KOMUNALNIK, ALBA.

• W ostatnim przetargu oferty złożyły 3 firmy: 
– CHEMEKO-SYSTEM – 1.375,86 zł brutto za tonę odpadu,
– FB SERWIS – 1.459,01 zł brutto za tonę odpadu,
– ALBA – 1.329,48 zł brutto za tonę odpadu.

• Najtańsza wybrana oferta jest aż o 85% wyższa od dotychczasowej.

• Radykalny wzrost ceny za śmieci spowodował konieczność podniesienia opłat do
41 zł za każdą osobę zamieszkującą nieruchomość.

• Wbrew temu, co zakładała ustawa, mimo podwyżki system się nie bilansuje. Gmi-
na musi dopłacić do niego około 5 mln złotych.

• 5 mln złotych to np.:
– 5 km ścieżki rowerowej,
– 10 placów zabaw,
– 1 km drogi z chodnikami.

• Systemów gospodarki odpadami w różnych gminach nie można porównywać. 
W naszej gminie mieszkańcy nie muszą np. dodatkowo kupować koszy oraz wor-
ków. Taki zestaw to wydatek nawet 500 zł.

• Przypominamy, że mieszkańcy mogą skorzystać z ulg:
– z tytułu kompostowania bioodpadów w kompostowniku przydomowym – 2 zł od 

jednego mieszkańca domu jednorodzinnego,
– z tytułu posiadania Karty Dużej Rodziny – 1 zł za każdego członka rodziny wielodzietnej.

Podnoszenie opłat mieszkańcom to zawsze ostateczność, jednak utrzymanie do-
tychczasowych kwot w obecnej sytuacji nie jest niestety możliwe.

Zmiany w opłatach 
za wywóz śmieci

Od stycznia 2023 r. miesięczna stawka za 
wywóz śmieci w Gminie Kobierzyce wzro-
sła z 29 zł do 41 zł za każdą osobę zamiesz-
kującą nieruchomość. Powodem podwyżki 
jest radykalne podnoszenie cen przez fir-
my, które zajmują się odbieraniem odpa-
dów. To efekt wzrostu kosztów odbioru, 
transportu i składowania odpadów, na 
który złożyły się m.in. podwyżki cen paliw 
i energii, a także sytuacja na rynku surow-
ców wtórnych. Podnoszenie opłat miesz-
kańcom to zawsze ostateczność, jednak 
uzyskana w przetargu najkorzystniejsza 
oferta jest wyższa aż o ok. 85% za tonę ode-
branych i zagospodarowanych odpadów. 

Nawet podniesienie opłaty za odpady ko-
munalne nie pokryje wszystkich kosztów 
związanych z funkcjonowaniem systemu. 
Do gospodarki odpadami gmina dopłaci 
z budżetu nawet kilka milionów złotych. 
Oznacza to mniej pieniędzy na inne zadania. 

Mieszkańcy nadal mogą korzystać z częścio-
wego zwolnienia z opłaty za gospodarowa-
nie odpadami komunalnymi. Ulga z tytułu 
kompostowania bioodpadów stanowiących 
odpady komunalne w kompostowniku przy-
domowym wynosi 2 zł od jednego miesz-
kańca zamieszkującego nieruchomość w za-
budowie jednorodzinnej. Z tytułu posiadania 
Karty Dużej Rodziny ulga wynosi 1 zł za każ-
dego członka rodziny wielodzietnej.

W przypadku chęci skorzystania z ulgi, wła-
ściciel nieruchomości, który jeszcze z ulgi nie 
korzysta, jest zobowiązany złożyć korektę 
deklaracji o wysokości opłaty za gospoda-
rowanie odpadami komunalnymi. Nową 
deklarację lub jej korektę, należy złożyć w ter-
minie do 10 dnia miesiąca następującego po 
miesiącu, w którym wystąpiła ulga. Opłatę za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi 
w zmienionej wysokości uiszcza się za mie-
siąc, w którym nastąpiła ulga. Deklarację 
można złożyć przez ePUAP, tradycyjnie po-
cztą lub w Urzędzie Gminy Kobierzyce.

Nowa stawka opłaty za gospodarowanie od-
padami komunalnymi nie zmienia terminu 
i sposobu płatności. Opłatę za wywóz odpa-
dów komunalnych należy wpłacać w termi-
nie do 10-tego każdego miesiąca następują-
cego po miesiącu, za który dokonywana jest 
płatność, na indywidualny numer rachunku 
bankowego, który nie uległ zmianie. Oznacza 
to, że opłatę w podwyższonej wysokości na-
leży wnosić począwszy od opłaty za styczeń, 
w terminie do 10 lutego 2023 r. i dalej odpo-
wiednio w kolejnych miesiącach.

UGK

Nabór wniosków 
o preferencyjny zakup 

węgla na 2023 rok
Do 28 lutego można składać wnioski o za-
kup węgla na sezon 2022/23 po preferen-
cyjnej cenie. Pierwsze dostawy węgla trafią 
do osób, które złożyły wnioski w poprzed-
nim naborze czyli do 2 grudnia 2022 r., ale 
ze względu na ograniczone dostawy lub 
nieodpowiedni asortyment nie miały moż-
liwości zakupu paliwa. W dalszej kolejności,
odpowiednio do terminu wpływu, będą 
realizowane wnioski z 2023 r.

Do preferencyjnego zakupu węgla upraw-
nione są osoby, które:

• spełniają warunki uprawniające do dodatku 
węglowego i złożyły wymagane oświadczenia. 

• nie kupiły wcześniej przynajmniej 3 ton 
węgla na sezon grzewczy 2022/2023 w cenie 
niższej niż 2 tys. zł za tonę, niezależnie od 
miejsca jego zakupu.

Osoby, które nabyły już węgiel od gminy 
lub złożyły w tej sprawie pozytywnie rozpa-
trzony wniosek w poprzednim naborze do 
2 grudnia 2022 r., mogą wnioskować tylko 
o ilość paliwa odpowiednio pomniejszoną. 
Oznacza to, że jeśli w poprzednim naborze 
złożyły pozytywnie rozpatrzony wniosek np. 

o 1,5 t, w obecnym naborze mogą wniosko-
wać maksymalnie o 1,5 t. 

Wnioski z 2022 r., które wpłynęły do gminy 
po terminie, tj. po 2 grudnia, nie są rozpatry-
wane. Takie osoby muszą złożyć nowy wnio-
sek na drukach z 2023 r. i mogą wnioskować 
o pełną pulę 3 ton.

Druk wniosków obowiązujących w 2023 r. 
na bieżący sezon grzewczy dostępny jest na 
stronie: www.ugk.pl i Biurze Obsługi Klienta 
Urzędu Gminy.

Gmina będzie sprzedawać przyznany nam 
węgiel wg oferty Polskiej Grupy Górniczej. 
Przyznany gminie węgiel wg tej oferty jest 
w ograniczonej ilości i w sortymencie okre-
ślonym przez PGG. 

Uwaga! Osoby, które złożą wniosek, nie do-
konują jeszcze wpłat za węgiel! Zakup pali-
wa będzie możliwy dopiero po otrzymaniu 
go w wystarczającej ilości i asortymencie 
z kopalni. Pracownicy Urzędu Gminy będą 
kontaktować się w tej sprawie na podany 
przez wnioskodawców adres e-mail lub 
telefonicznie. Szczegółowe informacje do-
stępne są na stronie: www.ugk.pl.

UGK
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Spotkanie noworoczne
Kilkadziesiąt osób z Kobierzyckiego Koła 
Terenowego Związku Sybiraków, Związku 
Kombatantów RP i Byłych Więźniów Poli-
tycznych w Kobierzycach oraz Polskiego 
Związku Emerytów i Rencistów w Kobie-
rzycach wzięło udział w spotkaniu nowo-
rocznym. 

Wydarzenie było okazją do podsumowania 
minionego roku oraz do złożenia wszystkim 
obecnym noworocznych życzeń. Wójt Gmi-
ny Kobierzyce Ryszard Pacholik dziękował 
zebranym za ich żywe świadectwo historii, 
życząc przyszłości bez wojny i trosk. W spo-
tkaniu wzięli także udział przedstawiciele 
wrocławskiego Oddziału Związku Sybiraków, 

których powitał Prezes Koła Terenowego 
Związku Sybiraków w Kobierzycach Dariusz 
Muraczewski. 

10 lutego 1940 roku przeprowadzono pierw-
szą, na masową skalę, deportację ludności 
polskiej z terenów II Rzeczpospolitej, okupo-
wanych przez Związek Sowiecki. Po nich na-
stąpiły kolejne. Jedną z osób deportowanych 
na Syberię wraz z rodziną był Roman Żukow-
ski, członek Związku Sybiraków – Koła Tereno-
wego w Kobierzycach. Jego losy przedstawił 
Stanisław Cały, mieszkaniec Tyńca Małego.

Spotkanie uświetnił koncert kolęd i pasto-
rałek w zespołu Jarzębina.

Gracjana Rutkowska

Zjazd integracyjny KGW 
z terenu Gminy Kobierzyce

28 stycznia 2023 r. w świetlicy wiejskiej 
w Pustkowie Wilczkowskim odbył się zjazd 
integracyjny kół gospodyń wiejskich z tere-
nu Gminy Kobierzyce zrzeszonych w Woje-
wódzkim Związku Rolników, Kółek i Organi-
zacji Rolniczych. W spotkaniu uczestniczyły: 
KGW w Domasławiu, KGW w Pustkowie Wil-
czkowskim, KGW W Tyńcu Małym oraz KGW 
w Ślęzie. W imprezie wzięły udział również 
koła spoza gminy: tj. KGW z Jordanowa Ślą-
skiego, a także KGW w Jordanowie Śląskim 
oraz KGW w Gościęcicach. Na spotkanie przy-
byli Ryszard Pacholik Wójt Gminy Kobierzyce, 
Piotr Kopeć Zastępca Wójta Gminy Kobierzy-
ce, Henryk Łoposzko Przewodniczący Rady 

Gminy Kobierzyce, Maria Wilk Sekretarz Gmi-
ny Kobierzyce, Damian Wrona radny Gminy 
Kobierzyce oraz Anna Wilisowska Kierownik 
Referatu w UG Kobierzyce. Celem spotkania 
była prezentacja dorobku artystycznego oraz 
innych form rozwoju kultury ludowej i regio-
nalnej m.in. poprzez zespołowe wykonanie 
pieśni ludowych. Członkinie kół przygotowały 
także wspaniałe wyroby kulinarne, które zach-
wyciły wszystkich obecnych. Spotkanie prze-
biegło w miłej i serdecznej atmosferze, udo-
wadniając, że należy dbać o więzi społeczne 
w postaci wspólnych działań i niekoniecznie 
w sformalizowanych organizacjach.

Bożena Łabuda / fot. Piotr Krawczyk
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Tradycje Świąt Bożego Narodzenia – projek-
ty socjalne zrealizowane przez Gminny Ośro-
dek Pomocy Społecznej w Kobierzycach.

Czas okołoświąteczny to wyjątkowy, radosny 
okres, który sprzyja przekazywaniu prezen-
tów. To, że wtedy niesiemy pomoc drugiemu 
człowiekowi, nie jest przypadkiem. 

Gdy dzielimy się dobrem z drugim człowie-
kiem robimy coś dla innych, ale też dla samych 
siebie. Wpisując się w potrzebę zarówno tych, 
którzy niosą pomoc, jak i tych, którzy tej po-
mocy potrzebują Gminny Ośrodek Pomocy 
Społecznej w Kobierzycach w grudniu 2022 
roku zrealizował 3 projekty socjalne. Były one 
skierowane do mieszkańców Gminy Kobie-
rzyce oraz uchodźców z Ukrainy. W realizację 
projektów włączyli się także asystenci rodzi-
ny. Jak co roku mogliśmy liczyć na wspar-
cie lokalnych firm jak: Stena Recykling, Posco, 
Amazon oraz Szkolnego Koła Wolontariatu 
z Wysokiej czy osób prywatnych.

W kolejnej edycji projektu socjalnego Zrób 
prezent pod choinkę – podaruj komuś trochę 
serca, osoba prywatna zakupiła kartę poda-
runkową, która została przekazana mamie
wychowującej samotnie troje dzieci do wy-
korzystania w sieci handlowej na terenie Gmi-
ny Kobierzyce.

W projekcie pt. Dzieci uchodźcom wolonta-
riusze z Zespołu Szkolno-Przedszkolnego 
w Wysokiej zorganizowali zbiórkę artykułów 

żywnościowych i higienicznych dla dwuoso-
bowej rodziny z Ukrainy. Zebrane artykuły 
okazały dużym wsparciem dla ww. rodziny, 
która znalazła schronienie w Polsce. 

Natomiast projekt pt. Świąteczny Czas Magii, 
skierowany został do dzieci z rodzin, korzy-
stających ze wsparcia tutejszego ośrodka. 
Rodziny otrzymały karty upominkowe od 
ww. firm, które rodziny mogły zrealizować w 
określonych sklepach sieci handlowych. Do-
datkowo ufundowane zostały paczki ze sło-
dyczami. W ramach zrealizowanych projek-
tów objęto wsparciem 90 dzieci z 34 rodzin. 

Izabela Tylewska-Smuda

Podaruj paczkę na Kresy
Serdecznie dziękuję rodzicom, uczniom, 
członkom wolontariatu, nauczycielom oraz 
obsłudze Zespołu Szkolno-Przedszkolnego 
w Bielanach Wrocławskich za włączenie się 
w akcję ‹Podaruj Paczkę Na Kresy› oraz akcję 
‹Otulmy i my ciepłem tych, którzy tego po-
trzebują›, nasze siostry, naszych braci żyją-
cych na Ukrainie. W tym roku prowadziliśmy 
zbiórkę darów dla dwóch fundacji w dniach 
od 22 listopada do 16 grudnia 2022 roku. Ze-
braliśmy rzeczy, które pomogą im przetrwać 
zimę. Były to m. in.: koce, śpiwory, ciepłe kurtki, 
rękawiczki, szaliki, buty, bluzy czy skarpety, 
które 2 grudnia 2022 roku na miejsce zawieźli 
pracownicy fundacji ‹Profeto›. Pomimo trudne-
go czasu w jakim się znaleźliśmy, nasza bielań-
ska społeczność nas nie zawiodła przynosząc 
do szkoły dary, które zapakowaliśmy aż do 14 
kartonów. Zebraliśmy m. in.: słodycze, kawę 
i herbatę, konserwy, cukier, ryż, makaron oraz 
środki czystości. Fundacja ‹Studio Wschód› 
20 grudnia odebrała dary ze szkoły w Biela-

nach Wrocławskich osobiście. W drugi dzień 
Świąt Bożego Narodzenia nasze prezenty tra-
fią do rodzin, szkół oraz parafii na Wileńszczyź-
nie i Ukrainie, a więc wszędzie tam, gdzie biją 
polskie serca. Na miejsce zawiezie je Grażyna 
Orłowska-Sondej, znana dziennikarka, od lat 
zaangażowana w pomoc charytatywną na 
Wschodzie. Dzięki hojności darczyńców dzie-
ciaki i osoby starsze mieszkający na Kresach 
wzbogacą się nie tylko w wiele potrzebnych 
im artykułów, ale także poczują, że mają przy-
jaciół nawet kilkaset kilometrów od swoich 
domów. Jeszcze raz składam serdeczne po-
dziękowania wszystkim ludziom dobrej woli 
za okazane serce, wspaniałomyślność i goto-
wość niesienia pomocy. Na miarę swoich moż-
liwości, przynieśliście Państwo również to, co 
daje ciepło i jest namiastką normalności.

Dzięki Państwu świat staje się piękniejszy. Pa-
miętajmy, że dobro zawsze zwycięża.

Joanna Para

Projekty socjalne GOPS

100. urodziny 
Lucyny Kalińskiej

Swoje setne urodziny obchodziła niedawno 
Lucyna Kalińska z Kobierzyc. Pani Lucyna 
urodziła się 21 stycznia 1923 roku w Będzie-
chowie. Miała 7 rodzeństwa, z którego żyje 
już tylko najmłodszy brat Czesław. Jej sekre-
tem na długie życie jest dieta uboga w mięso, 
za to bogata w owoce i warzywa oraz ruch na 
świeżym powietrzu. Jubilatka bardzo ceni 
sobie wartości rodzinne, jest szczęśliwa gdy 
otaczają ją najbliżsi. Ma 4 dzieci – 3 córki i syna, 
10 wnuków, 11 prawnuków i praprawnuczkę. 

Podczas urodzinowych uroczystości najser-
deczniejsze życzenia złożył Jubilatce Wójt 
Gminy Kobierzyce Ryszard Pacholik. Wójt 
przekazał także na jej ręce list gratulacyjny 
przesłany przez Premiera Mateusza Mora-
wieckiego i Wojewodę Dolnośląskiego Jaro-
sława Obremskiego. Serdecznie gratulujemy 
oraz składamy życzenia zdrowia, pomyślności, 
wielu następnych lat szczęśliwego i pogod-
nego życia.

Agnieszka Jankowska-Jakus
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Orszak Trzech Króli
Już po raz drugi spotkaliśmy się podczas 
Orszaku Trzech Króli w Kobierzycach. Ten 
wyjątkowy dzień zgromadził licznie miesz-
kańców gminy, a świętowanie rozpoczęli-
śmy mszą świętą w kościele parafialnym pw. 
Wniebowzięcia Najświętszej Maryi Panny 
w Kobierzycach, którą odprawił ks. Andrzej 
Jacak. Tuż po zakończeniu mszy świętej oz-
dobiliśmy głowy uczestników orszaku barw-
nymi koronami i ustawiliśmy się do przemar-
szu wymachując kolorowymi, orszakowymi 
chorągiewkami. Nad bezpieczeństwem ca-
łego wydarzenia czuwała Ochotnicza Straż 
Pożarna oraz funkcjonariusze policji. Diabły 
na szczudłach zachęcały mieszkańców do 
udziału w pochodzie, a tuż za nimi maszero-
wała Orkiestra Dęta Kobierzyckiego Ośrodka 
Kultury, która zadbała o to, by kolędy słychać 
było w całej okolicy. W sali widowiskowej Ko-

bierzyckiego Ośrodka Kultury uczestników 
wydarzenia przywitał Wójt Gminy Kobie-
rzyce – Ryszard Pacholik, który otworzył część 
artystyczną życzeniami noworocznymi. W pro-
gramie nie zabrakło występów sekcji KOK 
tj. Jagódek – pod kierownictwem instruktora 
Tomasza Bykowskiego, oraz młodych uta-
lentowanych uczennic kształcących swoje 
umiejętności wokalne pod okiem Lilii Resz-
ke. Zwieńczenie koncertu stanowił występ 
zespołu Góralska Hora, który wystąpił z kon-
certem pięknych polskich kolęd i pastorałek 
góralskich w własnych nastrojowych oraz ży-
wiołowych aranżacjach muzycznych. Dzięku-
jemy za wsparcie organizacyjne Ochotniczej 
Straży Pożarnej oraz Policji. Wydarzenie nie 
mogłoby się odbyć bez aktywnego udziału 
mieszkańców Gminy Kobierzyce. 

Ewelina Grabowska

Teleopieka dla seniorów – Korpus Wsparcia 
Seniorów na 2023 rok. Gminny Ośrodek 
Pomocy Społecznej w 2023 roku będzie kon-
tynuował realizację programu Teleopieka 
dla seniorów. Program ten polega na świad-
czeniu usługi teleopieki osobom w wieku 
65 lat i więcej w celu poprawy ich poczucia 
bezpieczeństwa i możliwości samodzielnego 
funkcjonowania w miejscu zamieszkania. Na-
dal będziemy nieodpłatnie udostępniać za-
kupione w 2022 roku opaski na nadgarstek, 
które monitorują podstawowe parametry 
życiowe. Najważniejszą funkcją opaski jest 
przycisk SOS pozwalający skontaktować się 
bezpośrednio z telecentrum oraz detektor 

Kolędowanie pokoleń
Dzieci z grup przedszkolnych wraz z na-
uczycielkami Przedszkola Samorządowe-
go w Tyńcu Małym zaprosiły do wspólnego 
kolędowania podopiecznych z Dziennego 
Domu Seniora, mieszczącego się w tej sa-
mej miejscowości. Bogaty repertuar kolęd 
i pastorałek zaprezentowany gościom wzbu-
dził wielkie emocje. Spotkanie było również 
okazją do wspólnego zaśpiewania kolędy 

upadku, który powiadamia o zdarzeniu tele-
centrum. Opaska daje także możliwość połą-
czenia głosowego z telecentrum. W związku 
z ogłoszeniem programu Korpus Wsparcia 
Seniorów na 2023 rok wystąpiliśmy także 
o dofinansowanie do realizacji programu 
z budżetu państwa. Osoby zainteresowane 
skorzystaniem z teleopieki, które są miesz-
kańcami Gminy Kobierzyce, ukończyły 65 lat
i są osobami niesamodzielnymi wymagający-
mi wsparcia mogą skontaktować się z Gmin-
nym Ośrodkiem Pomocy Społecznej w Kobie-
rzycach ul. Witosa 18. Szczegółowe informacje 
można uzyskać pod nr tel. 71 369 80 06.

Izabela Tylewska-Smuda

Teleopieka dla seniorów

Przybieżeli do Betlejem pasterze. Relacja, jaka 
wytworzyła się między dziećmi, a seniora-
mi była niezwykła. Wspólnie spędzony czas 
przyniósł korzyści dla obu stron. Dzieci otrzy-
mały od gości własnoręcznie upieczone cia-
steczka. Synergia pokoleń pokazuje, że każdy 
człowiek niezależnie od wieku potrzebuje 
ciepła, serdeczności i poczucia bycia ważnym.

Monika Sokołowska

31. Finał Wielkiej Orkiestry 
Świątecznej Pomocy
P U S T K Ó W  Ż U R AW S K I

29 stycznia 2023r. odbył się 31. Finał Wiel-
kiej Orkiestry Świątecznej Pomocy w Pust-
kowie Żurawskim. Hasło tegorocznej zbiórki 
brzmiało: Chcemy wygrać z sepsą! Finał dla 
wszystkich – małych i dużych. Nieprzerwalnie 
od wielu lat pustkowski sztab organizuje ko-
lejne finały. W tym roku grupa wolontariuszy 
składająca się z uczniów ze szkół w: Pustkowie 
Żurawskim, Kobierzycach i Pustkowie Wilcz-
kowskim dzielnie kwestowała na terenie na-
szej gminy. W tym roku została zorganizowa-
na również impreza towarzysząca podczas, 
której zaprezentowali się mali artyści z naszej 
szkoły oraz odbyły się bardzo emocjonujące 
licytacje orkiestrowych gadżetów i ręcznie 

wykonanych maskotek przez Marię Świer-
czyńską (najwyższa kwota jaka padła za 
Kłapouchego to 600zł). Wszystkich rozgrzała 
przepyszna gorąca grochówka przygotowa-
na przez druhów z Ochotniczej Straży Pożar-
nej w Pustkowie Żurawskim. W orkiestrowej 
kawiarence można było zakupić domowe 
wypieki przygotowane przez rodziców na-
szych uczniów.

Po dokładnym przeliczeniu wszystkich pu-
szek i podsumowaniu całej kwesty wraz 
z e-skarbonką internetową udało nam się 
zebrać 25 711,50 zł.

Składamy serdeczne podziękowania z pomoc 
przy organizacji 31. finału wolontariuszom 
i ich opiekunom, uczniom i rodzicom naszej 

szkoły za przygotowanie słodkiego poczę-
stunku, Magdalenie Sondej, Monice Sankow-
skiej, Ochotniczej Straży Pożarnej w Pustko-
wie Żurawskim za grochówkę i zabezpiecze-
nie finału, zarządowi i pracownikom Banku 
Spółdzielczego w Kobierzycach, darczyńcom, 
którzy przekazali przedmioty na licytację, na-
uczycielom i pracownikom Zespołu Szkolno-
-Przedszkolnego w Pustkowie Żurawskim. 

Krzysztof Pilc

W Y S O K A
W ZSP w Wysokiej został w tym roku, po 
raz kolejny, zarejestrowany sztab Wielkiej

Orkiestry Świątecznej Pomocy. Pieniądze 
zbierało 55 wolontariuszy z opiekunami. Z wiel-
ką radością i satysfakcją informujemy, że nasz
sztab nr 4895 podczas niedzielnego finału 
WOŚP zebrał rekordową kwotę 102 961,70 zł.
Serdecznie dziękujemy wszystkim wolonta-
riuszom i ich opiekunom za ogromny wy-
siłek oraz zaangażowanie w naszą wspólną
sprawę. Dziękujemy za pomoc zaangażo-
wanym pracownikom szkoły i ich rodzinom. 
Razem możemy więcej.

Justyna Michalska 
Szefowa Sztabu WOŚP # 4895 
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KPR Gminy Kobierzyce może zaliczyć mi-
niony rok do udanych. Klub po raz kolejny 
uplasował się w gronie najlepszych ze-
społów polskiego szczypiorniaka, a teraz 
próbuje swoich sił w rozgrywkach między-
narodowych. 

Kobierzyczanki od kilku lat są jednym z naj-
mocniejszych zespołów w polskiej PGNiG 
Superlidze Kobiet. W sezonie 2021/2022 
udowodniły to, zdobywając kolejny, trzeci 
z rzędu medal Mistrzostw Polski. Lepsze na 
ligowym parkiecie od zespołu prowadzone-
go przez Edytę Majdzińską okazały się jedy-

nie zawodniczki MKS FunFloor Lublin oraz 
MKS Zagłębia Lubin.

Kobierki nie miały sobie za to równych 
w prestiżowych rozgrywkach PGNiG Pucha-
ru Polski. W minionym sezonie po raz pierw-
szy zagrały w finale, w którym pokonały mi-
strzynie kraju – MKS Zagłębie Lubin 23-21. 

– Tak, uważam, że KPR Gminy Kobierzyce to 
zespół dojrzały. W tym sezonie dużo się na-
uczył, włożył mnóstwo trudu w to, żeby być 
w świetnej dyspozycji fizycznej i poradzić sobie 
z różnego rodzaju problemami. Moja druży-
na uwierzyła w swoje umiejętności i w to, że 

Udany rok dla szczypiornistek z Kobierzyc

może wygrać z każdym. Dziewczyny wiedzia-
ły też, że o ich sile stanowi zespołowość, bo 
wiele razem przeszły – mówiła po zakończe-
niu sezonu trenerka Majdzińska.

Krajowy sukces przełożył się na prawo do gry 
w europejskich pucharach. KPR w paździer-
niku rozpoczął walkę w EHF European Cup, 
trzecim co do rangi stopniu rozgrywek. 
W inauguracyjnej II rundzie Kobierki poko-
nały kosowski zespół KHF Ferizaj, następnie 
wyeliminowały grecki A.C. PAOK Saloniki 
i dopiero w IV rundzie nieznacznie lepsza oka-
zała się słowacka drużyna Iuventa Mihalovce. 

– To był dla nas zdecydowanie dobry rok, nie-
malże tradycyjnie lepszy od poprzedniego.
Sięgnęliśmy po kolejny medal Mistrzostw Pol-
ski, do tego dołożyliśmy historyczny triumf 
w krajowym pucharze. Trudno wymagać, że 
ta tradycja zostanie utrzymana, ale jest na 
to szansa, gdyż do naszego portfolio doda-
liśmy kolejny rodzaj rozgrywek. Chcemy jak 
najdalej zajść na arenie międzynarodowej. 
Ponadto sukcesem dla nas będzie kolejny 
medal. Dzisiaj już wszyscy wiedzą, gdzie są 
Kobierzyce i jesteśmy dumni, że możemy re-
prezentować gminę, walcząc o najwyższe cele 
– podsumowuje 2022 rok Piotr Smoła, Pre-
zes Zarządu KPR Gminy Kobierzyce Sp. z o.o.  

– Za nami pewne zmiany, to znaczy podział 
na spółkę, odpowiadającą za seniorski zespół 
KPR, który występuje w PGNiG Superlidzie Ko-
biet oraz stowarzyszenie, pod którego szyldem 
szkolone są młodsze zawodniczki. Chcemy sta-
wić czoła zmianom, jakie nadchodzą w świe-

cie pocovidowym, organizacyjnie i finansowo. 
Na pewno wykorzystamy każdą z dostępnych 
opcji, żeby piłka ręczna nadal była wizytówką 
Kobierzyc – wyjaśnia Piotr Smoła.

Filarem działań klubu pozostaje nadal dzia-
łalność szkoleniowa i wychowawcza. Za-
wodniczki powoływane są do seniorskiej 
kadry narodowej, kadry narodowej B, a także 
młodzieżowych kadr Polski. Ponadto kobie-
rzyczanki są także reprezentantkami kraju 
na arenie międzynarodowej w plażowej od-
mianie piłki ręcznej. 

– Dla mnie poza wynikami w postaci medalu, 
istotne było też w minionym roku to, że dwie 
nasze zawodniczki, Mariola Wiertelak oraz 
Aleksandra Olek, były czołowymi postaciami 
w kadrze Polski, która brała udział w Mistrzo-
stwach Europy – dodaje trenerka Majdzińska.

Sukcesy KPR Gminy Kobierzyce są doce-
niane. W ostatnich miesiącach klub został 
laureatem Dolnośląskiego Klucza Sukcesu 
w kategorii najlepszy klub sportowy, a więc 
regionalnego wyróżnienia, w którym pro-
mowane są wybitne osobowości, firmy i in-
stytucje oraz samorządy, które osiągnęły 
sukces podnoszący prestiż i rangę regionu 
dolnośląskiego.  

Po dwóch wygranych z drużynami z Gnie-
zna i Elbląga, nasza drużyna plasuje się na 
drugim miejscu w tabeli PGNiG Superligi 
Kobiet.

Marta Trzeciakiewicz 
 fot. Michał Ciechanowicz
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